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Breton: România este una dintre tarile identificate pentru majorarea capacitatilor de

productie în industria de aparare

Comisia Europeana a identificat 15 companii, din 11 tari, unde ar putea fi majorata capacitatea de

productie în industria de aparare si România este una dintre aceste tari, a declarat comisarul european

pentru Piata Interna, Thierry Breton.

 

Acesta a efectuat miercuri, la invitatia ministrului Economiei, Florin Spataru, doua dintre fabricile din industria de

aparare, filiale ale Romarm, respectiv Uzina Mecanica Plopeni si Uzina de Produse Speciale Dragomiresti.

 

"As dori sa va multumesc pentru ca împartasim acelasi punct de vedere, respectiv acela ca trebuie sa ne crestem si

sa ne consolidam industria noastra pentru fi mai autosuficienti. Motivul vizitei mele are legatura cu industria de

aparare.(...) Toate tarile europene au decis, în unanimitate, sa sprijine solicitarile Ucrainei, sa ajute Ucraina sa se

apere în fata acestei agresiuni. Şi vom continua sa facem acest lucru. Desigur, stim ca pentru a face acest lucru

trebuie sa furnizam echipamente Ucrainei si, de asemenea, munitie. Este important sa furnizam cantitatile cerute

de autoritatile ucrainene si suntem decisi sa facem acest lucru. Am decis, împreuna cu Ministerele Apararii si cu

Comisia Europeana, sa lansam o licitatie importanta, în valoare de peste un miliard de euro, pentru a cumpara

munitia de care este nevoie si vrem sa facem acest lucru cu industria de aparare din Europa. Am identificat 15

companii din 11 tari din Europa care pot sa raspunda la aceasta solicitare de majorare a capacitatii pentru a

produce ceea ce este nevoie si România este una din aceste tari", a spus Breton, într-o conferinta la finalul vizitei.

 

El a subliniat ca, în urma vizitei la cele doua fabrici a fost impresionat de devotamentul oamenilor, de

competentele lor si de echipamentele vazute, ceea ce îi da încredere ca România va fi parte din aceasta licitatie,

"care este importanta atât pentru Ucraina cât si pentru propria noastra securitate".

 

Totodata, comisarul european a precizat ca toate statele membre îsi vor majora cheltuieile pentru aparare pâna la

2% din PIB si a discutat despre acest lucru, în cursul diminetii, cu premierul Nicolae Ciuca.

 

"România este deja la 2,5% din PIB, ceea ce este important. Este un efort atât pentru România cât si pentru Europa

si va multumim pentru acest lucru. Dar trebuie sa continuam, pentru ca stim ce se întâmpla de cealalta parte a

granitei, nu departe de aici. Şi desigur vrem ca de aceasta crestere a cheltuielilor cu apararea în Europa sa profite

industria europeana de aparare. De acea am demarat un turneu pentru a vedea de ce este nevoie pentru a majora

capacitatile celor 15 companii pe care le-am identificat, inclusiv prin discutii, daca este nevoie sa le sprijinim, ceea

ce facem deja, si sa evaluam ce tip de sprijin am putea sa propunem la nivelul Comisiei Europene pentru aceste

companii despre care credem ca sunt capabile sa ne acopere necesitatile", a punctat Breton, mentionând ca, în acest

context, sunt încurajate si parteneriatele, joint- ventures.

 

Comisarul pentru Piata Interna a explicat ca exista trei piloni prin care pot fi sprijinite statele membre si entitatile

în legatura cu solicitarile existente acum de a furniza munitie Ucrainei.

 

"Primul este un miliard de euro pe care îl folosim din Facilitatea Europeana pentru Pace pentru a rambursa statelor

membre care doneaza o parte din propriile lor rezerve de munitie si încurajam statele membre sa faca acest lucru.

Al doilea pilon este un alt miliard de euro prin care am dori sa lansam o licitatie pentru companiile din industria

europeana de aparare, pentru ca acestea sa livreze ceea ce este necesar, pe de o parte sa refaca rezervele de munitie

ale statelor membre care au donat Ucrainei o parte din rezervele lor, si, de asemenea, sa mentinem un anumit nivel

de stocuri de munitie. Şi al treilea pilon, sa ne asiguram ca putem consolida si creste capacitatea industriei de

aparare de a raspunde la aceste solicitari si aici sunt pe cale sa finalizez un instrument, daca vom ajunge la

concluzia ca avem nevoie de un sprijin financiar mai mare, inclusiv pentru a investi în noi linii de productie", a
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explicat Thierry Breton.

 

El a adaugat ca în urmatoarele saptamâni va propune presedintelui Comisiei un act legislativ pentru a creste

capacitatea de a lucra împreuna si, de asemenea, pentru a avea o anvelopa financiara pentru a putea sa fie oferite

granturi acolo unde sunt proiecte promitatoare care pot sa creasca rapid.

 

"Ştim ca viteza este importanta. De aceea nu vrem sa începem de la zero ci de la entitatile pe care le avem deja,

care au deja experienta, competentele si capacitatile necesare. Pentru ca asta nu este ceva pe care sa îl începi de la

zero. Trebuie sa ai deja foarte mult know how. De acea sunt astazi aici", a punctat oficialul european.
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